
PROTOKÓŁ NR 17/2020 

 

z wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji ds. Promocji Gminy, Kultury, 

Oświaty i Spraw Socjalnych, Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji z dnia 2 grudnia 2020 roku 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Koptewicz Walentyna, Przewodniczący Komisji,  

2. Chmur Eugeniusz, członek komisji 

3. Jakimiuk Anatol, członek komisji  

4. Lipiński Zbigniew, członek komisji, 

5. Zalewska Katarzyna, członek komisji, 

6. Członkowie Komisji ds. Promocji Gminy, Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych: Skomorowski 

Marek, Chmur Eugeniusz, Zalewska Katarzyna,  

7. Członkowie Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego: Matwiejuk Jarosław, Piotrowska 

Krystyna, Wierciński Wojciech, Zambrowski Paweł, Zawadzki Piotr, 

8. Członkowie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji: Król Adam, Matwiejuk Jarosław, Jakimiuk 

Anatol, Zawadzki Piotr 

9. Małgorzata Jóźwiak Przewodnicząca Rady Gminy Boćki 

10. Milena Korniluk Z-ca Wójta Gminy Boćki 

11. Mirosława Andrzejuk  Skarbnik Gminy 

12. Monika Kruszewska Kierownik referatu UG 

13. Aneta Szuj Inspektor UG 

14. Urszula Turkowicz Inspektor UG 

15. Kazimierz Pietraszko Dyrektor SP w Boćkach 

16. Ewa Litewnicka Dyrektor SP w Andryjankach 

17. Nauczyciele ze SP w Andryjankach 

 

Nieobecna: Jurkowicz Marta, 

 

W wyniku porozumienia Przewodniczących Komisji Rady Gminy, w dniu 2 grudnia 2020 r. o 

godzinie 10:00 odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy. Na przewodniczącego 

posiedzenia wybrano Pana Piotra Zawadzkiego – Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego, który przedstawił zebranym porządek posiedzenia. 

1. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2019/2020 w tym o 

wynikach sprawdzianu, 

2. Informacja nt. ściągalności podatku rolnego i umorzeń, 

3. Analiza wykorzystania delegacji Wójta oraz ich zasadność, 

4. Zapoznanie z aktualizacją Regulaminu utrzymania czystości i porządku w gminie Boćki, 

5. Omówienie materiałów na Sesję Rady Gminy Boćki: 

a) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2020, 

b) projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

c) projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportu, 

d) projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Boćki na 

rok szkolny 2020/2021, 



e) projekt uchwały w sprawie wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający 

się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych, 

f) projekt uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie musi spełnić przedsiębiorca 

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony 

przed bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, 

grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części, 

6. Sprawy różne i bieżące gminy. 

7. Przygotowanie planów pracy Komisji na 2021 rok. 

Przewodniczący posiedzenia zapytał czy są uwagi do porządku. Głos zabrał Pan Adam Król pytając 

dlaczego nie będziemy omawiać skargi, którą złożył dnia 1 grudnia na pracownice Biblioteki Publicznej 

w Boćkach. Pan Piotr Zawadzki odpowiedział, że skarga będzie omawiana na kolejnych komisjach. 

 

Ad pkt. 1 Głos zabrał Dyrektor Szkoły Podstawowej w Boćkach przedstawiając informację o stanie 

realizacji zadań oświatowych oraz o wynikach sprawdzianu ósmoklasistów w roku szkolnym 

2019/2020. Poinformował, że do egzaminu przystąpiło 18 uczniów. Średnia szkoły to 3,95. Uczniowie 

otrzymali następujące wyniki: język polski – 48%, matematyka-34%, język angielski-36%, język 

rosyjski-37%. Pan Dyrektor przyznał, że nie są to wyniki zadowalające, ale zapewnił że będą 

podejmować wszelkie działania zmierzające do poprawy tych wyników. Radny Wojciech Wierciński 

zapytał czym jest spowodowany brak sztandaru szkolnego na uroczystościach państwowych? Pan 

Kazimierz Pietraszko odpowiedział, że bardzo by chciał żeby sztandar uczestniczył we wszystkich 

uroczystościach jednak nie weźmie na siebie odpowiedzialności za zdrowie uczniów w związku ze 

stanem epidemii w Polsce. Pan Piotr Zawadzki poprosił, żeby dyrektorzy szkół z terenu gminy 

przedstawili wyniki sprawdzianu na najbliższej sesji Rady Gminy Boćki, chodziło o to aby w dobie 

nauki zdalnej do rodziców ósmoklasistów dotarła prośba o kontrolowanie a także wpływanie na 

przygotowanie ich dzieci do przyszłorocznego sprawdzianu. 

Następnie głos zabrała Dyrektor Szkoły Podstawowej w Andryjankach Pani Ewa Litewnicka, która 

zwięźle przedstawiła informację o stanie zadań oświatowych. Pani Krystyna Piotrowska zapytała czy 

lokator opuścił lokal zajmowany przy szkole oraz kto i za jaka kwotę wygrał przetarg na opalania szkoły 

i budynku przy szkole na najbliższą zimę? Pani Ewa Litewnicka odpowiedziała, że lokator opuścił 

mieszkanie ale kluczy nie oddał. Głos zabrała Pani Monika Kruszewska wyjaśniając, że lokator 

zajmował dwa mieszkania. Oddał klucze od mniejszego mieszkania na drugim piętrze natomiast od 

większego mieszkania niestety nie. Została wszczęta sprawa w sądzie o eksmisję, jednak lokator złożył 

odwołanie i aktualnie czekamy na ustalenie terminu kolejnej rozprawy. Pan Adam Król zapytał, czy 

któryś lokal wrócił już w posiadanie gminy i czy została zrobiona wycena lokalu z przeznaczeniem na 

sprzedaż? Pani Monika Kruszewska odpowiedziała, że klucze od mniejszego lokalu są posiadaniu 

gminy a wycena zostanie zrobiona jeżeli będą miękli klucze również do drugiego mieszkania i wówczas 

ogłoszony zostanie przetarg. Pani Ewa Litewnicka odpowiedziała Pani Krystynie Piotrowskiej iż 

palaczem jest Pan XY za kwotę 240 zł za dobę palenia. Dodała, że wpłynęły dwie oferty ale druga ze 

względu, że złożył ją aktualny pracownik szkoły i ze względu na to że godziny jego pracy i opalania 

miałyby się pokrywać, została odrzucona. Pani Krystyna Piotrowska zapytała również czy coś się 

zmieniło odnośnie placu zabaw przy szkole w Andryjankach. Pani Dyrektor odpowiedziała, że zostało 

założone oddzielne konto, na które wpłat będą dokonywali sponsorzy. Podziękowała również 

sołectwom, że w ramach swoich funduszy sołeckich przeznaczyli pieniądze na plac zabaw przy szkole. 

Następnie nauczyciele przedstawili wyniki sprawdzianu ósmoklasistów w Szkole Podstawowej w 

Andryjankach. Do sprawdzianu przystąpiło 7 uczniów, którzy otrzymali następujące wyniki: język 

polski-48,9%, matematyka- 30%, język angielski-23,57%. 



 

Ad pkt. 2 Pani Aneta Szuj omówiła ściągalność podatku za 2020 rok. Radny Wojciech Wierciński 

zapytał jaka jest procedura ściągania należności i czy uczestniczy w niej radca prawny? Pani Aneta Szuj 

omówiła procedurę. Poinformowała również, że radca prawny nie uczestniczy w procedurze 

ściągalności podatku. Jeżeli chodzi o umorzenia w 2020 roku, dokonano umorzenia podatku jednemu 

przedsiębiorcy. 

 

Ad pkt. 3 Temat omówiła Z-ca Wójta Gminy Pani Milena Korniluk. Poinformowała, że do chwili 

obecnej Pani Wójt odbyła 4 wyjazdy, na które zostały wzięte delegacje. Pozostałe wyjazdy odbywały 

się samochodem prywatnym. Radny Paweł Zambrowski zapytał, jaki jest powód nieobecności Wójt 

Gminy na komisjach? 

 

Ad pkt. 4 Głos zabrała Pani Monika Kruszewska mówiąc, że projekt regulaminu Radni otrzymali 

wcześniej do zapoznania i zapytała czy są uwagi do regulaminu. Pan Wojciech Wierciński zapytał czy 

punkty zawarte w regulaminie wynikają z przepisów prawa? Pani Monika Kruszewska odpowiedziała, 

że regulamin jest integralny z ustawą o utrzymaniu czystości i porządku w gminie. Dyskutowano o 

odbiorze foli rolniczej. Pan Adam Król sugerował, żeby odbiór foli rolniczej odbywał się podobnie jak 

odbiór odpadów komunalnych jednak dla rolników żeby ustalić w związku z tym wyższą opłatę. Pan 

Piotr Zawadzki zasugerował, żeby każdy rolnik indywidualnie zawarł umowę z firmą. Pani Kruszewska 

mówiła również, że będziemy chcieli aby mieszkańcy ograniczyli oddawanie odpadów 

biodegradowalnych. Ruszy kampania promujące przydomowe biokompostowniki. Radny Wojciech 

Wierciński zapytał dlaczego gmina nie wystąpi do przedsiębiorstwa, które aktualnie odbiera odpady z 

terenu gmin, żeby w ramach dobrej współpracy odbierało również folię od rolników. Rana Krystyna 

Piotrowska pytała co zrobić z segregacją przy cmentarzu. Pani Monika Kruszewska mówiła, że śmieci 

przy cmentarzu są odbierane niezależnie od odbioru na terenie gminy. Poinformowała również, że 

częstotliwość odbioru w miesiącach letnich będzie zwiększona do odbioru dwa razy w miesiącu. Dodała 

również, że w przetargu odbiorca odpadów będzie aktualnie przedkładał cenę za 1 tonę odpadów. 

 

Ad pkt 5a Skarbnik Gminy omówiła projekt zmian w budżecie na 2020 rok. Poinformowała, że w 

projekcie jest kwota na dofinansowanie dla Komendy Powiatowej Policji w Bielsku Podlaskim. Dodała, 

że pieniądze zostały ujęte w projekcie uchwały na wniosek Pani Wójt. Rozpoczęła się dyskusja na ten 

temat. Po wyczerpaniu tematu ostatecznie radni w głosowaniu jawnym zadecydowali aby usunąć 

dotację dla policji z projektu zmian do budżetu. Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Ad pkt. 5b Pani Urszula Turkowicz krótko omówiła projekt uchwały. Radny Adam Król zwrócił się do 

członków komisji aby rozpocząć obniżanie podatków. Radni zwrócili się do Pani Skarbnik z pytaniem 

jak to wpłynie na finanse gminy. Pani Mirosława Andrzejuk wyjaśniła, że jeżeli zostaniemy przy 

stawkach z ubiegłego roku wówczas wpływy z podatku do budżetu gminy będą o około 30 tys. zł niższe. 

Wówczas może też być tak, że subwencję obniżą nam o taką samą kwotę.  

 

Ad pkt. 5c Pani Aneta Szuj krótko omówiła projekt uchwały. Radni pytań i uwag nie zgłosili. 

 

Ad pkt. 5d Pani Magdalena Kozłowska omówiła projekt uchwały. Pani Krystyna Piotrowska zapytała 

w jakim celu podejmujemy uchwałę. Otrzymała wyjaśnienie, że uchwała jest niezbędna ponieważ rodzic 

dziecka niepełnosprawnego zwrócił się do gminy o zwrot kosztów dowozu dziecka do przedszkola 

niepublicznego w Bielsku Podlaskim a gmina musi zapewnić zwrot kosztów dla rodzica. Więcej pytań 

nie zgłoszono. 

 



Ad pkt. 5e i 5f Głos zabrała Pani Milena Korniluk wyjaśniając, iż dwa kolejne projekty uchwał jesteśmy 

zobligowani podjąć ponieważ wynikają one z przepisów prawa a zarazem są wynikiem wystąpienia 

pokontrolnego Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w Białymstoku, który narzuca wymóg podjęcia i 

stosowania tych uchwał. Więcej pytań nie zgłoszono. 

 

Ad pkt. 6 głos zabrała Pani Monika Kruszewska informując, że gmina jest w trakcie pisania wniosku na 

dofinansowanie kilku projektów modernizacyjnych związanych między innymi z modernizacją linii 

wodociągowej Mołoczki-Nurzec, przepompowni w Jakubowskich itp. Radny Adam Król zasugerował 

żeby może zmienić lokalizację modernizacji na odcinek Bodaki – Olszewo i dalsze wsie na tym odcinku, 

ponieważ tam wchodzi w grę niedobór wody w miesiącach letnich. Pani Kruszewska wytłumaczyła, że 

obszary awaryjne są konsultowane z Wodociągami Podlaskimi. Ostatecznie radni przychylnie 

ustosunkowali się do wniosku i do robienia projektu modernizacji. 

 

Ad pkt. 7 Przewodniczący poszczególnych Komisji otrzymali do opracowania w swoich 

komisjach  projekty planów pracy na 2021 rok.  

 

Po wyczerpaniu tematów posiedzenie zostało zakończone. 

Protokołował: Magdalena Kozłowska 

 

Przewodniczący Posiedzenia        Przewodniczący Komisji 

Piotr Zawadzki                           Walentyna Koptewicz 

 


